
Verslag  
ECONOMISCH PLATFORM DRONTEN 

“LANDBOUW” 
 
Datum: Maandag 9 december 2024 van 19:00 u tot 21:00 u.  
Locatie: Gemeentehuis Dronten 
 
Aanwezigen: 
Maarten Burgmans  Spieringhof, gemengd bedrijf, vertegenwoordiging LTO 
Corné Kocks   Aeres Hogeschool Dronten, lector precisielandbouw, smart farming 
Eline Antonides   Docent Aeres Hogeschool Dronten, Melkveehouderij,     
    akkerbouw en theeschenkerij Bij ons op de Boerderij 
Johan Leenders   Pluimvee en biologisch akkerbouwbedrijf LTO 
Anita van der Maarl  Agrarisch werving & selectie bureau, akkerbouwbedrijf gangbaar en biologisch  
Alies van Veelen   Toekomstgericht melkveebedrijf, duurzame energie, lid algemene directie Countus  
Erwin Riedstra   Subsidie- en beleidsadviseur gemeente Dronten 
Chantal Richard   Beleidsmedewerker team EZ vrijetijdseconomie en landbouw 
Chantal Boekee   Accountmanager team EZ 
Harry Dubelaar   Beleidsadviseur team EZ gemeente Dronten 
 

Agenda: 
1. Opening en welkom Corné Kocks 

Voorstelrondje,  Chantal Boekee, werkt al langer bij de gemeente Dronten heeft ervaring opgedaan 
bij de afdeling financiën is sinds 1 jaar werkzaam bij het team EZ als accountmanager bedrijven. 
Chantal Richard sinds 1 april werkzaam bij de gemeente Dronten team EZ als beleidsadviseur 
Vrijetijdseconomie en agrofood. Was voorheen gedurende 6 jaar werkzaam bij de provincie 
Flevoland als beleidsadviseur Recreatie en Toerisme.  Heeft iets kennis van de agrosector, de 
sectoren agro en vrijetijd kennen een verwevenheid vanuit die gedachte een win-win situatie. Beide 
dames worden door de leden uitgenodigd om op bedrijfsbezoek te komen in het kader van nadere 
kennismaking en ook met de agro-sector.  
Dit is ook de laatste keer dat Erwin Riedstra aanwezig is bij dit overleg, Erwin zal de gemeente 
verlaten per einde van dit jaar. Erwin is al weer bijna 4 jaar verbonden aan deze gemeente als 
beleidsadviseur subsidies en agrofood. 
Ferdinand kan helaas niet aanwezig zijn, dit zou zijn laatste vergadering bij dit EPD zijn, Ferdinand 
wordt bedankt voor zijn inbreng. Er zal contact met de OVDD worden gelegd om de bestuurlijke 
afvaardiging bij deze groep te continueren.  
 

2. Mededelingen. 
Deze vergadering staat hoofdzakelijk in het teken van de Strategische Beleidsvisie Economie. De 
vergadering wordt verzocht een finaal oordeel te geven over de geformuleerde tekst bij het 
hoofdstuk landbouw. In agendapunt 5 gaan we hier nader op in.  
 

3. Verslag bespreking 19 september 2024 
Naar aanleiding van;  Terugblik bedrijf Anita van der Maarl.  
Toepassing in bredere zin van de methode Koppert “”verduurzamen in de gangbare landbouw heeft 
grotere impact en resultaat”.   Landelijk gezien echter schakelt ca 2.000 ha weer terug naar 
gangbaar. Daarentegen wordt ook aangevoerd dat dit schommelingen kunnen zijn in de markt en de 
vraag is of het structureel is. De verwachting op termijn is dat er toch steeds meer duurzaam geteeld 
zal worden om aan de toenemende maatschappelijke vraag te voldoen.  
Verslag wordt vastgesteld. 
 

4. Korte terugblik op de kennismakingsbijeenkomst raadsleden en leden EPD dd 22 november 
2024. Dit was een geslaagde bijeenkomst met ca 15 leden van het EPD en 9 raadsleden. 
 

5. Terugblik beeldvormende raadsvergadering 3 december behandeling van het Strategisch 
Beleidskader Economie (SBE),  

• Brief LTO 

• Formulering standpunt EPD Landbouw op het SBE is nu nodig. 
 
Erwin geeft een korte toelichting. 
Nadat partijen zijn gehoord, via onder andere EPD overleggen en een tweetal koepel-overleggen is 
het stuk Strategisch Beleidskader Economie geschreven. Het stuk is via het College aan de 
gemeenteraad aangeboden. Vorige week 3 december vond er een beeldvormende vergadering 
plaats. 



Er zijn brieven binnen gekomen van de OVDD en van LTO waarbij is aangegeven dat men het niet 
eens is met de gekozen vorm van participatie er had meer terugkoppeling moeten plaatsvinden. 
Dit was niet verwacht omdat het EPD toch ook een functie heeft voor de communicatie naar buiten 
incasu de besturen van OVDD en LTO.  
Deze vergadering heeft mede hierdoor vrijwel geheel in het teken gestaan van het proces.  
Uiteindelijk heeft de gemeenteraad besloten om donderdag aanstaande opnieuw een 
beeldvormende vergadering over het stuk te houden, dit geeft vrijwel zeker kans op uitstel van 
besluitvorming. 
 
De nieuwe omgevingswet speelt bij dit proces ook een rol. 
Het SBE is een zogenaamd “hoog over stuk” waarbij de stip op de horizon wordt vastgesteld, dat is 
een verantwoordelijkheid van de gemeenteraad. De verdere uitwerking en realisatie vindt plaats via 
diverse op te stellen uitvoeringsprogramma’s die in gemeenschappelijkheid met het EPD en andere 
partners wordt vorm gegeven en ingevuld, dit is een verantwoordelijkheid van het College en niet 
meer van de gemeenteraad.  
 
Voor morgen is een apart gesprek met het LTO bestuur gepland om de brief nader toe te lichten, 
Vertegenwoordiger van LTO bij deze groep zal daarbij aanwezig zijn. 
Voor nu is het wenselijk dat het EPD zich ook uitspreekt over de tekst van pijler 3. 
 
De volgende signalen en overwegingen worden besproken 
- Het stuk straalt positief uit, echter bepaalde formuleringen kunnen een eigen leven gaan leiden. 

Met een betere en zorgvuldiger omschrijving kan het draagvlak vanuit het buitengebied worden 
verkregen.   

- Verduurzamen is meer dan alleen biologisch.  
- Alles in bio gaat het niet lukken tekort areaal.  
- Hoogwaardige voedselproductie toekomstbestendig. 
- Jan Huigen Eemlandhoeve als voorbeeld https://www.eemlandhoeve.nl/over-de-eemlandhoeve/ 
- Diversiteit in ondernemingen is nodig, maakt het geheel minder kwetsbaar. 
- Duurzaam is ook een vaag en breed begrip.  
- Landbouw in 2050 moet klimaat neutraal zijn. 
- Regeneratieve landbouw is mss teveel biologisch.  
- Natuur inclusief is belangrijk 
- In het stuk wordt de veehouder gemist, die herkent zich niet in het stuk, teveel akkerbouw 

gericht. 
- Biologisch is een keuze van de boer. Gemeente moet niet op de stoel van de ondernemer gaan 

zitten.  
- Landbouw omvat alles samenwerken en sluiten van kringlopen. 
- Belangrijk is een stuk facilitering zodat ondernemers toekomstbestendig kunnen zijn.  
- Indicatoren kunnen certificaten zijn zoals beter leven, duurzaamheidskeurmerken. 
- Toekomst bestendig is belangrijk.  
- Tabel eruit halen of anders formuleren. 
- Innovatief klimaat bieden waar ondernemen kan blijven bestaan. 
- Water schoon of schoner rol gemeente faciliterend 
- KPI’s ophangen aan het uiteindelijke doel zoals voedselveiligheid, voedselzekerheid en 

verduurzaming.  
- Grote diversiteit aan bedrijven is belangrijk, geeft veerkracht. 
- Er moet perspectief en ambitie doorklinken in de stip op de horizon. 
- Stichting Erf, voorbeeld brandstofbesparing door bepaalde afstelling machines, duurzaamheid 

en zuinigheid kan heel ver gaan tot in details. 
- Percentage bedrijven met een keurmerk, die zijn er nu al heel veel, is zwak als criterium 
 
Aeres krijgt wel een belangrijke rol toebedeeld, hier wordt bij stilgestaan. Wat als Aeres vertrekt? 
Aeres is belangrijk als kennisinstituut, ondernemers kunnen daar terecht met praktische vragen. 
Het is geen doel maar een middel. Doel Aeres farms is klimaatneutraal en verduurzaming en 
diversiteit. 
Er is vraag en mogelijkheid naar lectoraten op het gebied van biologisch en kringloop landbouw.  
Er is een connectie tussen Aeres en het buitengebied, dat is een sterk punt en toegevoegde waarde. 
Er komt steeds minder grond beschikbaar om te produceren, een krachtig project in Dronten is het 
koppelproject waarbij akkerbouwers en veehouders samenwerken.  
 
Wageningen UVA heeft als speerpunten; 2050 klimaatneutraal met behoud van productiviteit.  
Er is 50 miljoen beschikbaar om de landbouw te verduurzamen.  
Vraag naar biologisch neemt nog toe, is echter conjunctuur afhankelijk. 
Kracht dat er meerdere vormen van landbouw naast elkaar zijn 

https://www.eemlandhoeve.nl/over-de-eemlandhoeve/


 
Er wordt een poging gedaan om doelen te verbinden met indicatoren. 

Doel Indicator 

Gezonde landbouw Diversiteit, gezonde bodem  

Ontwikkeling duurzame landbouw Certificaten, keurmerken, aantal bedrijven 

Hoogwaardig voedsel Gezonde bodem 

Stimuleren van korte ketens  

Innoveren  

Klimaat neutraal  

Onderscheidenheid  

Toekomstbestendig  

Kringloop  

Multifunctioneel  

Korte keten  Supermarkt met streekproducten. 
Evenementen koppelen aan lokale producten 

  

 
Voorstel: 
Stuk (SBE) aanpassen met doelen en indicatoren. 
Het EPD stelt een brief op, een zogenaamde adviesbrief, gericht aan de gemeenteraad met het 
verzoek het nu aanwezige stuk aan te passen.  
Taakverdeling wordt besproken 
Voorzitter EPD groep wil eventueel inspreken.  

 Brief moet op korte termijn voor aanstaande donderdag beschikbaar zijn. 
 
De volgende agendapunten 6 t/m 9 worden doorgeschoven naar een volgende vergadering: 
6. Korte terugblik op vorige vergadering knelpunt biologische landbouw in relatie tot noodzaak 

doorontwikkeling en innovaties om kosten te besparen (Corné) 
7. Ontwikkelingen AgroFood club Dronten in relatie tot dit EPD (Erwin) 
8. Visie Landelijk Gebied Provincie, gesprek Jan Klopman, experimenteer-agenda (Corné Kocks) 

Terugkoppeling gesprek Corné met Jan Klopman. 
9. Inventarisatie mogelijke onderwerpen voor de volgende vergadering (en toewijzen wie het 

voorbereid). Genoemd zijn, spuitvrije zones, inrichting Flevoland vervolg Levend Groen Dronten. 
Format ter voorbereiding vergaderingen over specifiek onderwerp. 

 
10. Volgende overleggen 2025 bepalen: 

Voorstel met een beetje structuur iedere eerste dinsdag om de twee maanden te beginnen in 
februari. Tijdstip nu met elkaar afstemmen. Locatie wisselend bij de deelnemers. 
- 4 februari 
- 8 april 
- 3 juni 
- 2 september 
- 4 november 

Er wordt gekozen om in de avond te vergaderen, aanvang 1930 u, genoemde data zijn akkoord.   
Alies meldt dat zij vanaf eind maart weer beschikbaar is. 
 
11. Sluiting  
 
 
 



Voortschrijdend overzicht acties en signaleringen. 
Overleg Onderwerp Actie Door Status 
02-10-23 Opening wethouder, eerste EPD Landbouw overleg    

02-10-23 Bespreking concept handboek EPD Input en afstemming Harry  

02-10-23 Transparantie via website gemeente Dronten Inrichten website Harry  

02-10-23 Aanmeldingsproces op website gemeente Inrichten website Harry Gereed 

02-10-23 Overzicht mogelijke kandidaten EPD Landbouw Overzicht maken Groep Gereed 

02-10-23 Kennisuitwisseling EPD en Agrofood Actieplan Afstemming Team EZ  

23-11-13 Bespreking kandidaten EPD Landbouw Benaderen kandidaten Groepsleden Gereed 

23-11-13 Notitie “Vrijkomende erven” inbreng Bespreking Groep Gereed 

29-01-24 Visie Landelijk Gebied in gesprek met gedupeerde Gesprek en afstemming Voorzitter EPD  

29-01-24 Benoeming voorzitter en vice-voorzitter Bijeenkomst, benoeming Groep Gereed 

29-01-24 Visie landelijk gebied beleid naar kansen, Experimenteerruimte Verkenning, memo Groep  

29-01-24 Huisvesting arbeidsmigranten uitleg beleid RO Bespreking Groep Gereed 

23-04-24 Bespreking Economische Visie Input SBE Team EZ Gereed 

23-04-24 Netcongestie is een kans, special over organiseren Special organiseren Team EZ  

23-04-24 Aankondiging Koepeloverleg thema Economische visie Organisatie Team EZ Gereed 

10-07-24 Overleggroep Agrofood Dronten, kennis delen Onderwerpen afstemmen Team EZ Gereed 

10-07-24 Aansluitmogelijkheden kleingebruikers afspraak plannen Special organiseren Team EZ  

10-07-24 Experimenteer-agenda Dronten verkenning    

10-07-24 Visie invulling landelijk gebied presentatie “Levend groen Dronten”   Organiseren  Team EZ Gereed 

10-07-24 Diverse mogelijkheden voor specials worden benoemd Organiseren Team EZ  

19-09-24 Ervaringen biologisch in combi met gangbaar en methode Koppert Kennis delen Groepsleden Gereed 

19-09-24 Afstemming “kleine windmolens” met provincie, geen aanpassing Vastgesteld beleid Team EZ Gereed 

09-12-24 Continuering vertegenwoordiging OVDD Melden bij OVDD Team EZ  

09-12-24 Brief met advies inzake aanpassing tekst SBE opstellen  Versturen aan Raad Groep  

     

     

 


